



تعميم GACA Circular

To: All Air Operators (Commercial and non-Commercial) operating at the Kingdom of Saudi Arabia's airports and Ground Services Operators.

Subject:

Compliance to send all passengers' data (APP/PNR) in advance, to the Passenger Registration System (APP/PNR) at the National Information Center.

Background:

Based on compliance tracking reports, it was noticed that some operators are still maintaining poor commitment records of compliance to comply with the above despite being informed via several previous circulars.

Reference:

Telegram of HRH Minister of Interior, No (100), dated in 1439/1/29.

Instructions:

All Air Operators (Commercial and non-Commercial) operating at the Kingdom of Saudi Arabia's airports and Ground Services Operators are obliged to send all passengers data (APP/PNR) to Passengers Registration System at the National Information Center. Effective 2018/10/28, GACA will not issue/re-issue any operation license/permit unless provided with the appropriate certificate of compliance as per the attached.

Attachment(s):

A certificate of compliance with the Passengers Registration System (APP/PNR) form.

إلى: جميع شركات الطيران العاملة في مطارات المملكة العربية السعودية ومشغلي الخدمات الأرضية وشركات الطيران الخاص.

الموضوع:

وجوب الالتزام بإرسال كامل بيانات المسافرين مسبقاً (بيانات الحجز PNR) إلى نظام تسجيل المسافرين (APP/PNR) بمركز المعلومات الوطني.

نبذة:

على ضوء تقارير الإلتزام ببعث بيانات المسافرين مسبقاً إلى نظام تسجيل المسافرين (APP/PNR) لوحظ تدني الإلتزام بعض شركات الطيران بالامتثال لما سبق وأن تم إبلاغها بوجوب الإلتزام في عدة تعاميم بهذا الشأن.

المرجع:

برقية صاحب السمو الملكي وزير الداخلية رقم (١٠٠) وتاريخ ١٤٣٩/١/٢٩هـ.

التعليمات:

كافة شركات الطيران العاملة في مطارات المملكة العربية السعودية، ملزمه ببعث كامل بيانات المسافرين (APP/PNR) إلى نظام تسجيل المسافرين (APP/PNR) بمركز المعلومات الوطني حيث انه اعتباراً من ٢٠١٨/١٠/٢٨، سوف لن يتم الترخيص بالتشغيل أو إعادة رخصة التشغيل، أو منح التصريح للجدول الصيفية أو الشتوية وجدول الحج والعمرة، إلا بتوفير ما يفيد الإلتزام بالربط مع النظام، وفق النموذج المرفق لهذا الغرض.

المرفقات:

نموذج شهادة الإلتزام بتطبيق نظام تسجيل المسافرين (APP/PNR).

مساعد رئيس الهيئة العامة للطيران المدني

للسياسات الاقتصادية والنقل الجوي

A.P of the President of General Authority of Civil Aviation
for economic policies and air transport

محمد بن عبيد العتيبي
Mohammad O. Al-Otaibi

عارض Chtr Flights	حج Hajj	عمرة Umrah	جدول شتوي Winter Sched	جدول صيفي Summer Sched	إعادة تجديد Renewal	إصدار جديد New Issue
----------------------	------------	---------------	---------------------------	---------------------------	------------------------	-------------------------

يعبأ من قبل الناقل الجوي أو وكيله المعتمد
 To be filled out by an air carrier or its authorized agent

رقم الترخيص الحالي Current License No.	اسم الناقل الجوي Name of air carrier
تاريخ انتهاء الترخيص Expiration Date	رمز الناقل Air carrier code
	دولة التسجيل State of registry

إقرار: نتعهد بأن جميع البيانات الواردة أعلاه صحيحة ونتحمل المسؤولية الكاملة في حال كانت المعلومات خاطئة.
 We hereby declare that, the information furnished above is true, complete, correct, and we undertake the responsibility to any information found false or incorrect.

الختم الرسمي Official Stamp	الاسم Name
	المنصب Position
	التاريخ Date
	التوقيع Signature

يعبأ من قبل المركز الوطني لأمن المسافرين
 To be filled out by the National Travellers Security Center

الرفض Reject	الموافقة Approve	تمت مراجعة معلومات الشركة أعلاه لإصدار شهادة الالتزام، وعليه تم The above company information has been reviewed to issue a Compliance Certificate, accordingly we
الختم الرسمي Official Stamp	اسم المسؤول Admin Name	
	التاريخ Date	
	التوقيع Signature	

إدارة تصاريح الرحلات
 Flight Permits Administration

تم إصدار التصريح بناء على المعلومات الموفرة من قبل الناقل الجوي والمعتمدة من المركز الوطني لأمن المسافرين حسب الافادة الموضحة أعلاه دون أدنى مسؤولية على الهيئة العامة للطيران المدني.
 This permit has been issued based on the information provided by the air carrier and approved by the National Travellers Security Center, as shown above, without any responsibility on the behalf of the General Authority of Civil Aviation.

ملاحظات
 Notes

- يتم استيفاء المعلومات والبت في إصدار شهادة الالتزام بمتطلبات نظام أمن المسافرين خلال خمسة (5) أيام عمل كحد أقصى من تاريخ الطلب (في حال لا توجد ملاحظات على الشركة).
- يكون الطلب جاهز للبت فيه بعد تقديم جميع المتطلبات بالشكل الصحيح ويحق للمركز الوطني لأمن المسافرين التنسيق مع الهيئة العامة للطيران المدني لإيقاف صلاحية هذه الشهادة في حال عدم استيفاء التعهدات الموقعة من الناقل.
- مدة صلاحية النموذج لطلبات الموسمية (6) أشهر من تاريخه.
- مدة صلاحية النموذج لطلبات الحج والعمرة والعارض (3) أشهر من تاريخه.
- Collection of information and issuance of a Compliance Certificate with the requirements of the passenger security system will take a maximum of (5) working days from the date on which the request was made.
- The request will be ready for decision only after providing all the requirements in the correct form. The National Travellers Security Center has the right to coordinate with the General Authority of Civil Aviation to suspend the validity of this certificate in the event that the commitments signed by the carrier are not fulfilled.
- The validity period for seasonal requests is (6) months from approval date.
- The validity period for (Hajj, Umrah and charter) requests is (3) months from approval date.